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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Lesz-e végre központi költségvetési forrás 2020-ban az 
azbesztmentesítési program folytatására?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon  is  kötelező  erejű  az  az  európai  irányelv  (87/217/EEC),
amely  szerint  az  azbeszt  által  okozott  környezetszennyezést  meg  kell
szüntetni.  Nem  véletlen,  hogy  a  2014–2020  közötti  időszakra  szóló  Országos
Hulladékgazdálkodási  Terv  is  érdemben  foglalkozik  e  problémával,  célul
kitűzve  a  mintegy  1,6  millió  tonna  azbeszt  2030-ig  történő  eltávolítását  és
szakszerű ártalmatlanítását.

Ennek  a  célnak  -  legalább  az  időarányos  -  megvalósítása  érdekében  szükséges
intézkedéseket  a  Fidesz  kormány  azonban  folyamatosan  elszabotálja.
Hiába  történtek  meg  már  az  1990-es  években  a  felmérések  a
környezetvédelemért  és  az  egészségügyért  felelős  tárcák  együttműködésével,
és  hiába  kezdődött  meg  a  program  végrehajtása,  mert  forrás  hiányában
megtorpant.  Az  utóbbi  években  a  kormány  úgy  tett,  mintha  ez  a  probléma  nem
is létezne, és nem lenne alapvető feladata e téren.

Pedig  évtizedek  óta  tudjuk,  hogy  az  azbeszt  mennyire  egészségkárosító:
azbesztózist,  mesotheliomát  okoz.  A tüdőrák  kockázata  is  bizonyítottan  nő  az  azbesztnek  való
kitettséggel.  És  nincs  olyan  kis  levegőbeli  koncentráció,  amely  ne



jelentene kockázatot, méghozzá akár 15-35 év lappangási idő mellett.

Sok  ezer  lakásról,  és  egyéb  középületről,  sok-sok  ezer  emberről  van  szó.
Nem  szabadna  oda  jutni,  mint  a  Heves  megyei  Lőrinci  és  Zagyvaszántó  lakói,
akik  a  volt  azbesztüzem  miatt  „rekorderek”  a  diagnosztizált
mellhártyadaganatok  egyre  növekvő  számában,  és  magyar  állammal  szemben
elindított kártérítési pereket leginkább már a hozzátartozók fejezik be.

Ezért  kérdezem  Miniszter  Urat,  lesz-e  végre  elegendő  forrás  az
azbesztmentesítési program ütemezett végrehajtására?

Budapest, 2019.11.08.

Tisztelettel,

Schmuck Erzsébet

LMP
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